
 

 

BRKZ.0002.2.2021.MG 

P r o t o k ó ł  Nr  XXVII/2021 
_______________________________________________ 

z sesji Rady Miejskiej w B y t o w i e 

z dnia 27 stycznia 2021 r. 

 

Ad. pkt-u 1. 

 
Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie w trybie zdalnym wg załączonej listy obecności – 

tj. 21 radnych. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  

 

Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Otwarcia XXVII sesji Rady Miejskiej w Bytowie w trybie zdalnym o godz. 10:00 dokonał 

przewodniczący Rady Miejskiej Jan Treder.  

 

Poinformował, że zgodnie z ustawą z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym art. 20 

ust. 1b obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na 

stronie internetowej gminy Bytów. Ponadto zgodnie z ustawą z dnia 31 marca 2020 r. o 

zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw przeprowadza się obrady sesji w 

trybie zdalnym przy wykorzystaniu urządzeń multimedialnych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował o śmierci wieloletniego radnego Rady Miejskiej  

w Bytowie Wacława Pomorskiego i poprosił o uczczenie minutą ciszy zmarłego. 

 

Następnie przywitał radnych Rady Miejskiej w Bytowie oraz burmistrza Bytowa Ryszarda 

Sylkę, zastępców burmistrza Bytowa Jacka Czapiewskiego i Mateusza Oszmańca, 

kierowników Wydziałów Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów oraz mieszkańców 

gminy Bytów. 

 

Ad. pkt-u 2. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami na sesję został 

radnym przesłany w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 

5. Sprawozdania Rady Miejskiej w Bytowie oraz komisji stałych Rady z działalności za 

2020 r. 

6. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Bytowie na 2021 r. 

7. Sprawozdanie komisji skarg, wniosków i petycji za 2020 r. 
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8. Sprawozdanie komisji rewizyjnej za 2020 r. 

9. Przedstawienie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bytowie na 2021 r. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie na 2021 r. 

(druk nr 3), 
2) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Bytów oraz rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć pedagogów, psychologów i logopedów (druk nr 1), 

3) wyrażenia zgody na przystąpienie gminy Bytów do realizacji programu pn. „Asystent 

osobisty osoby niepełnosprawnej” - edycja 2021 (druk nr 2), 

4) zwolnień w podatku od nieruchomości: gruntów, budynków i budowli związanych  

z prowadzeniem działalności gospodarczej, wskazanym grupom przedsiębiorców, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 (druk nr 7), 

5) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bytów na 2021 r. (druk nr 8), 

6) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bytów na lata 2021-2028 (druk nr 

9), 

7) rozpatrzenia petycji (druk nr 4), 

8) rozpatrzenia petycji (druk nr 5), 

9) rozpatrzenia petycji (druk nr 6), 

11. Komunikaty i sprawy bieżące. 

12. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że chciałby rozszerzyć porządek obrad po punkcie 10  

o punkt: 

 przedstawienie protokołu Komisji Skrutacyjnej oraz uchwały w sprawie wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bytowie (druk nr 10). 

 

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś inne uwagi do porządku obrad. 

 

Innych wniosków i uwag nie było. 

 

Przystąpiono do głosowania o włączenie powyższego punktu do porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że oddanie głosu w powyższej sprawie będzie równoznaczne 

z potwierdzeniem obecności na sesji.  

 

W wyniku głosowania: (18-za, p-0, w-3) Rada Miejska wniosek o włączenie do porządku 

obrad  powyższego punktu przyjęła.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie Jan Treder na podstawie głosowania stwierdził,  

że na sesji obecnych jest 21 radnych, co stanowi quorum niezbędne do obradowania  

i podejmowania uchwał Rady Miejskiej w Bytowie.  

 

W wyniku głosowania: (18-za, p-0, 3-wstrzymujące się) porządek obrad został zmieniony  

w następującym brzmieniu, wg., którego będzie procedować Rada Miejska w Bytowie: 

1. Otwarcie sesji. 
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2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 

5. Sprawozdania Rady Miejskiej w Bytowie oraz komisji stałych Rady z działalności za 

2020r. 

6. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Bytowie na 2021 r. 

7. Sprawozdanie komisji skarg, wniosków i petycji za 2020 r. 

8. Sprawozdanie komisji rewizyjnej za 2020 r. 

9. Przedstawienie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bytowie na 2021 r. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie na 2021 r. 

(druk nr 3), 

2) ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Bytów oraz rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru zajęć pedagogów, psychologów i logopedów (druk nr 1), 

3) wyrażenia zgody na przystąpienie gminy Bytów do realizacji programu pn. „Asystent 

osobisty osoby niepełnosprawnej” - edycja 2021 (druk nr 2), 

4) zwolnień w podatku od nieruchomości: gruntów, budynków i budowli związanych  

z prowadzeniem działalności gospodarczej, wskazanym grupom przedsiębiorców, 

których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem 

negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 (druk nr 7), 

5) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bytów na 2021 r. (druk nr 8), 

6) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bytów na lata 2021-2028 (druk nr 9), 

7) rozpatrzenia petycji (druk nr 4), 

8) rozpatrzenia petycji (druk nr 5), 

9) rozpatrzenia petycji (druk nr 6), 

11. Przedstawienie protokołu Komisji Skrutacyjnej oraz uchwały w sprawie wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bytowie (druk nr 10). 

12. Komunikaty i sprawy bieżące. 

13. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Ad. pkt-u 3. 
 

Przewodniczący obrad Jan Treder poinformował, że zgodnie ze statutem gminy Bytów oraz  

z ustawą o dostępie do informacji publicznej protokół został wyłożony w biurze Rady 

Miejskiej (pok. nr 102).  

 

Uwag do protokołu w ustawowym terminie nie zgłoszono. W związku z powyższym 

przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z sesji.  

 

W głosowaniu imiennym w trybie zdalnym (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska przyjęła protokół  

z poprzedniej sesji. 

 

Ad. pkt-u 4. 
 

Radny Ireneusz Gospodarek: 
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- w sprawie unieważnienia otwartego konkursu ofert z zakresu pomocy społecznej na 

powierzenie lub wsparcie wykonania zadania publicznego Gminy Bytów w 2021 r. 

pn.:”Świadczenie specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi wynikającymi ze szczególnego rodzaju schorzenia ze spektrum 

autyzmu.” Jaki jest powód unieważnienia. 

 

Zastępca burmistrza Bytowa Mateusz Oszmaniec odpowiedział, że została złożona jedna 

oferta, jednakże oferta był niekompletna i z przyczyn formalnych niepodlegających 

uzupełnieniu, została odrzucona. Rozpisano nowy konkurs, który został już rozstrzygnięty  

i usługi są już świadczone. 

 

Radny Leszek Szymczak: 

 

- w sprawie spotkania burmistrza Ryszarda Sylki dot. zmiany ekspozycji ruin kościoła 

na Placu Garncarskim. Media informują, że jest pomysł zasypania ruin. Mam pytanie 

do architekta miejskiego czy mamy pozwolenie konserwatora zabytków na tego typu 

działanie i czy rzeczywiście są takie plany, żeby Plac Garncarski, ruiny kościoła Św. 

Katarzyny zasypać piaskiem. 

 

Odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Powiedział,  

że jest gotowy projekt techniczny zmiany ekspozycji. Pan radny chciałby szczegółową 

informację, bo mówi, żeby architekt miejski się wypowiedział w tej sprawie, zatem 

wszystkim radnym taką informację prześlemy, bardziej szczegółową na czym ma polegać 

zmiana ekspozycji. 

 

Radny Leszek Szymczak: 

 

- jaka jest opinia konserwatora zabytków na ten temat. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka odpowiedział, że pozytywna. 

 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska: 

- w sprawie spotkania burmistrza Ryszarda Sylki z Tadeuszem Juszkiewiczem z firmy 

Elwoz dot. gospodarowania odpadami. Czego to spotkanie dotyczyło, czy coś się 

zmieni z gospodarką odpadami. 

 

Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka  odpowiedział, że spotkanie z Panem Tadeuszem 

Juszkiewiczem dotyczyło takiego rozpoznania czy firma jest zainteresowana dalszą 

współpracą. Będziemy przygotowywali się do przetargu, który pozwoliłby nam zawrzeć 

umowę od 1 stycznia 2022 r., nie jest jeszcze ustalone na jaki czas, najprawdopodobniej byłby 

to przetarg na 4 lata. Aby się dobrze przygotować do przetargu to trzeba było poznać realia 

rynku. Była to też rozmowa, która pozwoli nam rozpoznać czy można wprowadzić inną formę 

obsługi gospodarki odpadami, ale o tym jeszcze dzisiaj nie jestem gotowy, żeby rozmawiać, 

ewentualnie na kolejnej sesji. 

 

- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w formie bezprzetargowej nieruchomości 

położonej w obrębie Dąbie, ul. Miodowa, oznaczonej wg ewidencji gruntów jako 

działki nr 545/7 o powierzchni 0,0480 ha, 545/8 o powierzchni 0,0181 ha, 545/9  

o powierzchni 0,0131 ha z przeznaczeniem na poprawienie warunków 
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zagospodarowania nieruchomości sąsiednich. Czym jest to spowodowane, jaka to jest 

nieruchomość i w jaki sposób zmieniają się tam warunki zagospodarowania. Jaki był 

koszt sprzedaży tych działek. 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że dotyczy to drogi. Podjęliśmy 

porozumienie pomiędzy trzema podmiotami. To jest w okolicach dawnego budynki 

Bismarck, gdzie powstaje zagospodarowanie tego terenu z wyznaczeniem działek 

mieszkaniowych i dróg, w tym dróg wewnętrznych oraz poszerzenia drogi gminnej i 

zawarliśmy tam porozumienie  

w kwestii zamiany niektórych części działek i tym samym zbycia niektórych bardzo małych 

obszarów jeśli chodzi o części dróg. Chodzi tutaj o uporządkowanie tego terenu i urządzenie 

systemu komunikacji w ramach działek, które w tej chwili mają być wydzielone. 

 

- w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wysokości stawki procentowej opłaty rocznej 

wieczystego użytkowania na nieruchomości położonej w Bytowie przy ul. Zwycięstwa 

oznaczonej wg ewidencji gruntów jako działka nr 189/30 obręb 101 z 3% na 1%  

z przeznaczeniem na cele mieszkaniowe. Na jakiej podstawie została zmieniona  

ta stawka. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że jest to normalna procedura w myśl 

przepisów jeśli chodzi o użytkowanie wieczyste. Do tej pory BSM płaciło opłatę 3% 

ponieważ ta nieruchomość, była nieruchomością w budowie. Po zakończeniu tej budowy 

przysługuje BSM jak każdemu innemu 1%. 

 

- w sprawie trwających prac przy realizacji inwestycji pn. „Remont dróg na osiedlu 

Jeziorki”. W dalszym ciągu nie są zabezpieczone rowy, a teraz jak prószy śnieg to jest 

to wszystko przykryte, więc nie trudno o jakiś wypadek. Poza tym mieszkańcy dostali 

odpowiedź, że nie będziemy mieć odśnieżane osiedla, ponieważ jest to plac budowy. 

Chciałabym prosić, żeby takich odpowiedzi mieszkańcy naszego osiedla więcej nie 

otrzymywali. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że jeśli chodzi o inwestycje na osiedlu 

Jeziorki i sprawdzanie tego terenu, dróg na osiedlu to wszyscy wiemy jak przebiegała do tej 

pory ta inwestycja. Nie byliśmy zadowoleni z postępów prac. Ze względu na niemożność 

zakończenia tych prac w terminie, powołując się na przeszkody, które gmina uznała, 

generalnie z uwagi na sytuację pandemiczną,  przesunęliśmy termin zakończenia prac. W tej 

chwili jest to teren budowy i odpowiada za niego wykonawca i tylko nasze monity i jego 

dobra wola powinna zmierzać do tego, aby tą inwestycję jak najszybciej zakończyć. W tej 

chwili umowa trwa do 30.04. W tej chwili aura jest taka, że nie pozwala na zakończenie 

inwestycji. Wiem, że Pani radna może mieć uwagi, co do zabezpieczenia tego terenu budowy, 

myślę, że w pierwszych dniach jak tylko ustąpi zima to jak wykonawca zapewnia,  przystąpi 

do zakończenia inwestycji. 

Radna Katarzyna Januszewska – Lisińska powiedziała, że kwestia zabezpieczenia to nie jest 

chyba kwestia dobrej woli tylko bezpieczeństwa mieszkańców. Myślę, że tutaj nie 

powinniśmy kierować się jego dobrą wolą tylko po prostu bezpieczeństwem. 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że jeśli o to chodzi to tak, podziękował 

za uwagę i powiedział, że będą wykonawcę upominać. 
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Radna Alicja Kiedrowska zadała pytanie: 

 

- w sprawie spotkania burmistrza Ryszarda Sylki z Panem Bogdanem Lubińskim, 

Prezesem Zarządu firmy Polmor w sprawie dalszego rozwoju firmy. Interesuje mnie 

jak to będzie wyglądało, na czym będzie polegał ten rozwój, w kontekście tego, że po 

drugiej stronie jest ogromny zakład, który skupia wielu pracowników i czy ta sytuacja 

będzie miała wpływ na to, że ci pracownicy z Polmoru uzyskają większe stawki, jeżeli 

chodzi o finanse w związku z tym, że Drutex stawki te ma większe. 

 

Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka powiedział, że spotkanie z prezesem Lubińskim dotyczyło 

tematu związanego z inwestycją na terenie Polmoru. Polmor buduje nową halę i o tym 

rozmawialiśmy. Nie było rozmowy na temat wynagrodzeń, o takich rzeczach się nie 

rozmawia,  nie wiem czy Prezesi chcieliby przekazywać takie informacje. 

 

 

- w sprawie podpisania umowy o dofinansowanie projektu Gminy Bytów w zakresie 

produkcji energii z OZE. Jaka wychodzi suma, jeżeli chodzi o wydatki naszej gminy  

w tej kwestii. 

 

Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka powiedział, że jego obecność w Urzędzie Marszałkowskim 

Województwa Pomorskiego dotyczyła podpisania umowy na dofinansowanie projektu 

związanego z budową wielu instalacji fotowoltaicznych. Łączna moc tych urządzeń, które 

będą zamontowane na budynkach użyteczności publicznej czy należących do Gminy bądź do 

spółek gminnych wynosi 750 kW. Będą to panele fotowoltaiczne zamontowane na 

świetlicach wiejskich, na remizach, na hydroforniach, na stacji uzdatniania wody, na 

oczyszczalni ścieków, na składowisku w Sierznie, na basenie oraz na oczyszczalni ścieków w 

Ugoszczy gm. Studzienice. Ponadto w projekcie przewidziane jest zainstalowanie pompy 

ciepła na obiektach należących do Fundacji Jana Pawła II w Mądrzechowie. Dofinansowanie, 

które otrzymaliśmy wynosi 85%, 15% stanowi wkład własny poszczególnych podmiotów. 

 

Radny Leszek Szymczak: 

 

- w sprawie Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Gmina Bytów złożyła  

3 wnioski o dofinansowanie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Jest tam 

połączenie drogi gminnej Przemysłowa z Brzozową, ale mnie interesują dwa 

pozostałe: prace restauratorskie i konserwatorskie Placu Św. Katarzyny, w ogóle nie 

wiem czy taka nazwa istnieje, wiem, że jest Plac Garncarski, oraz wykonanie prac 

konserwatorskich i restauratorskich na bytowskim Zamku. Proszę burmistrza żeby 

przedstawił mi krótki zakres co obejmują te dwa wnioski. Jest też informacja, że 

gmina Bytów przygotowuje wniosek na dofinansowanie z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych – PGR-y na budowę drogi Pomysk Wielki. Chciałem dopytać o 

jaką drogę chodzi. 

 

Odpowiedzi udzielił burmistrz Ryszard Sylka. Powiedział, że w związku  

z tym, że został ogłoszony nabór do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych istnieje taka 

możliwość zgłaszania 3 maksymalnie zadań. Wybraliśmy 3, o których pan radny wspomniał, 

czyli droga łącząca ulicę Przemysłową z ulicą Brzozową, drugie zadanie to prace 

restauratorskie i konserwatorskie, istotnie powinno być tu na Placu Garncarskim. 

Wnioskowana kwota to ok 2,5 mln zł i to dotyczy wspomnianej przed chwilą zmiany 

ekspozycji, czyli inaczej będzie wyglądała posadzka, inaczej powierzchnia, zasypane zostaną 
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fragmenty murów, ale jednocześnie w tym zadaniu chcielibyśmy ująć prace konserwatorskie 

wieży. Wieża tez już wymaga wykonania takich prac. Natomiast na zamku ujęliśmy te 

zadania, które nie były wykonane od czasu, kiedy był przygotowany wniosek do Ministerstwa 

Rozwoju o dofinansowanie zamku. To był taki duży projekt, wtedy ujęliśmy wszystko - 

budowę wind  

w dwóch miejscach, remont dachu, wymianę okien, zagospodarowanie pomieszczeń 

piwnicznych. W związku z tym, że część udało się zrobić np. została pobudowana jedna 

winda, został wykonany remont jednej części dachu, to zostało pomniejszone. Nie został 

wpisany  

w ten projekt pierwotny pomysł zagospodarowanie pomieszczeń przeznaczonych na 

składowanie opału no i stąd jest kwota 3 750 000 zł. Natomiast kolejne pytanie Pana radnego 

dotyczące Funduszu Inwestycji Lokalnych na tereny popegeerowskie, istotnie wniosek ten 

dotyczy miejscowości Pomysk. W ramach tego wniosku chcielibyśmy, żeby została 

przebudowana droga powiatowa na długości od ubojni do byłej poczty wraz z chodnikiem 

oraz wzdłuż osiedla droga łącząca wspomnianą drogę powiatową ze ścieżką rowerową, która 

została pobudowana przed dwoma laty. W ramach tego zadania miałyby być pobudowane 

chodniki – chodnik od szkoły do zejścia na Pomysk Mały gdzie znajdują się budynki po 

byłym kółku rolniczym. Kolejny chodnik to chodnik wzdłuż drogi powiatowej od szkoły do 

rozwidlenia dróg w Pomysku Wielkim. 

 

Radna Alicja Kiedrowska: 

 

- w sprawie uczestnictwa zastępcy burmistrza Bytowa Mateusza Oszmańca w 

konferencji on-line z Wojewodą Pomorskim w sprawie zorganizowania transportu 

(dowozu) do punktu szczepień i zorganizowania infolinii w sprawie szczepień 

COVID-19. Chciałabym, żeby Pan szczegółowo omówił jak można się dodzwonić, 

jaka jest infolinia, jak będzie wyglądała sprawa dowozu. 

 

Zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec powiedział, że konferencja była zorganizowana  

w Państwowej Straży Pożarnej w Bytowie dla wszystkich przedstawicieli gmin z naszego 

powiatu. Omawiane było w głównej mierze zadanie, które dotyczyło dowozu osób 

niepełnosprawnych, które mają problemy z dotarciem na szczepienie. Mowa była o tym,  

że gmina oczywiście będzie te zadania w pełni finansowała, przyznane na to zostały środki, 

które będą później kwotowo rozliczane, ale w konsekwencji przede wszystkim dla gmin ma 

się to w ten sposób, że my otrzymamy listę osób od placówki, która prowadzi te szczepienia 

na terenie naszej gminy. Informacje o szczepieniach i transporcie są upublicznione, wszystkie 

informacje dla mieszkańców gminy Bytów kto będzie szczepił, w jakim czasie i jak można się 

dodzwonić, jest infolinia dedykowana, jednakże najlepszą formą jest dodzwonienie się do 

lekarza rodzinnego, który szczepi i w naszym przypadku jest to siedem punktów. Dostaliśmy 

taką informację, że na jedną placówkę przypada 30 szczepień tygodniowo. Jesteśmy po 

spotkaniu z lekarzami, opracowaliśmy wspólną drogę porozumienia, aby ten temat był szybko 

realizowany.  

 

Radny Leszek Szymczak: 

 

- w sprawie przyznania dotacji na wykonanie zadań publicznych z zakresu rozwoju 

sportu w Gminie Bytów na 2021 r. Mam taką kwestię na przyszłość, natrafiłem na 

artykuł Rzeczpospolitej, który mówi, że burmistrz nie może powołać radnych do 

komisji, która przyznaje dotacje celowe. Jest stanowisko Naczelnego Sądu 

Administracyjnego oraz świeża opinia RIO z Wrocławia, która stanowi, że radny jest 
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członkiem organu stanowiącego samorządu terytorialnego pełniącego jednocześnie 

funkcję kontrolną w stosunku do władzy wykonawczej. Nie może zatem łączyć tych 

dwóch funkcji, byłoby to naruszeniem konstytucyjnej zasady podziału organów gminy 

na stanowiące i wykonawcze. W Bytowie radni zasiadają zarówno do opiniowania  

i oceny formalnej wniosków merytorycznych na środki publiczne, jeśli chodzi o prace 

konsultacyjne, restauratorskie przy zabytkach, tam w komisji jest trzech radnych – Pan 

Pradella, Pani Katarzyna Januszewska i Karol Malinowski, natomiast radny Adam 

Leik pracował bądź nadal pracuje w komisji, która opiniowała przyznanie środków 

publicznych na sport. Chciałbym, żeby Pani radczyni prawna zajęła się tym tematem  

i jeżeli się okaże, że RIO z Wrocławia w swoim stanowisku z 15 stycznia ma rację  

i uchyliła taką uchwałę w jednym z samorządów no to bym chciał, żeby Burmistrz nie 

powoływał do komisji opiniujących formalne wnioski na zadania publiczne radnych. 

Proszę, aby Pani radczyni się tym tematem zajęła. 

 

Radca prawny Danuta Gawarecka odpowiedziała, że przygotuje odpowiedź na piśmie.  

 

Radny Ireneusz Gospodarek: 

 

- w sprawie uczestnictwa zastępcy burmistrza Jacka Czapiewskiego w naradzie  

z wykonawcą, projektantami i inspektorem nadzoru w/s ustaleń dot. wykonania 

odwodnienia terenu w ramach inwestycji prowadzonej w ramach rewitalizacji obszaru 

Miła. Konkretnie jakiego obszaru w ramach tej rewitalizacji to dotyczy i jakie tam 

zostały poczynione ustalenia. 

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski odpowiedział, że dotyczy to tego obszaru przy Miłej 

26, na tym terenie gdzie został wyburzony w ostatnim czasie budynek magazynowy czyli 

przylegający do budynku CIS-u i ten cały teren wraz z parkingiem, który przylega  

do MOPS-u i do PCPR-u. Rozwiązania takie zostały przyjęte, że należałoby zaprojektować i 

wykonać zbiorniki retencyjne, które przyjęłyby tą ilość wody, ponieważ jest tam znaczna 

ilość dachów i chcemy „złapać” w ten sposób tą całą wodę w zbiorniki retencyjne, albo będą 

to większej pojemności kanały albo będzie to zbiornik, który będzie gromadził tą wodę, która 

zostanie zgromadzona w ramach całej sieci kanalizacyjnej. Problem wymywania skarpy też 

jest w tym ujęty, chcemy przerwać tą właśnie właściwość, która w tej chwili się pojawia, 

chodzi właśnie o przelewanie się wód opadowych w dół z ulicy na niższe poziomy. 

 

Radny Ireneusz Gospodarek: 

 

Cieszę się burmistrzu, że ten temat też jest brany pod uwagę i rozumie, że ten uskok też 

będzie, że tak powiem realizowany albo jakimś murem czy czymś takim, bo teraz zaczyna  

to  faktycznie spływać i te wody robią duże zniszczenia.  

 

Radny Kazimierz Olik 

 

- w sprawie uczestnictwa burmistrza Ryszarda Sylki w spotkaniu w sprawie realizacji 

chodnika przy drodze wojewódzkiej 212 w Rekowie z wicemarszałkiem 

Województwa Pomorskiego Leszkiem Bonna. Czy harmonogram będzie dopełniony 

czy są jakieś przeszkody, jak ten temat wygląda.  

 

Burmistrz Ryszard Sylka odpowiedział, że na razie nie ma żadnych zagrożeń, jest 

przekonanie, że Zarząd Dróg Wojewódzkich zdąży wykonać to w roku bieżącym. 
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Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności miedzy sesjami stanowi załącznik nr 4  

do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 5. 
Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie na temat działalności Rady Miejskiej oraz 

komisji stałych za rok 2020 na podstawie prezentacji multimedialnej. W szczególności: ilość 

odbytych sesji, podjętych uchwał, zgłoszonych interpelacji i wniosków, posiedzeń komisji 

oraz frekwencji. Informacje te stanowią załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 6. 
Przewodniczący Rady Jan Treder poinformował, że projekt planu pracy Rady Miejskiej na 

rok 2021 został przesłany do radnych drogą elektroniczną.  

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał plan pracy Rady Miejskiej na 

rok 2021 pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska przyjęła plan pracy Rady Miejskiej na 

2021 rok jednogłośnie. 

 

Plan pracy Rady Miejskiej na 2021 rok, stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 7 i 8. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Treder poinformował, że sprawozdanie Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji za 2020 r. oraz sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 2020 r. zostało 

przesłane radnym drogą elektroniczną. Przewodniczący zapytał czy są jakieś uwagi do tych 

sprawozdań.  

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z działalności za 2020 r. stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności za 2020 r. stanowi załącznik nr 8  

do protokołu. 

Ad. pkt-u 9 
Przewodniczący Rady Jan Treder poinformował, że komisje na swoich posiedzeniach 

zatwierdziły i przyjęły swoje plany pracy na 2021 r. Przewodniczący zapytał czy są jakieś 

pytania lub uzupełnienia do tych planów pracy. 

 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Plan pracy Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gminy stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

Plan pracy Komisji Oświaty i Polityki Społecznej stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Plan pracy Komisji Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 
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Plan pracy Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Plan pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

 

 

 

Ad. pkt-u 10. 

Podjęcie uchwał 
 

- w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Bytowie na 2021 r. (druk nr 3), 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt był omawiany na każdej komisji.  

 

Stanowiska Komisji odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

Wobec braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVII/256/2021 przyjęła 

jednogłośnie.  

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 14  

do protokołu. 

 

- w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady Miejskiej w Bytowie  

w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze 

w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Bytów oraz rozliczania 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć pedagogów, psychologów i 

logopedów (druk nr 1), 

 

Projekt uchwały omówił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Zgodnie z art. 16 ustawy z dnia 20 

lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych jeżeli 

liczba zmian w uchwale jest znaczna lub gdy uchwała była wielokrotnie uprzednio 

nowelizowana i posługiwanie się tekstem uchwały może być istotnie utrudnione, ogłasza się 

tekst jednolity uchwały. Uchwała w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, którym powierzono 

stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez gminę Bytów oraz 

rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć pedagogów, psychologów i 

logopedów została podjęta 30 czerwca 2009 r. Po tym okresie uchwała ta została 

pięciokrotnie znowelizowana przez Radę. W związku z powyższym przedkłada się projekt 

uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego ww. uchwały. 

Stanowisko komisji Oświaty i Polityki Społecznej odnośnie ww. projektu uchwały było 

pozytywne. 
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Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVII/257/2021 

przyjęła.  

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 15  

do protokołu. 

 

- w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie gminy Bytów do realizacji 

programu pn. "Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2021 (druk nr 

2) 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Bytowa Mateusz Oszmaniec. Poinformował,  

że Gmina Bytów w dniu 31 grudnia 2020 roku złożyła wniosek do Wojewody Pomorskiego  

o środki na realizację ww. programu w wysokości 286.008,00zł, który zostanie rozpatrzony  

w terminie do dnia 12 lutego 2021 r. Gmina Bytów nie wnosi wkładu własnego. Planuje się 

realizację Programu w okresie luty – grudzień 2021 r. 

W ramach programu pomoc asystenta zostanie udzielona 23 osobom, w tym  17 osobom  

z orzeczeniem o znacznym stopniu niepełnosprawności i 6 osobom z orzeczeniem  

o umiarkowanym stopniu niepełnosprawności, od 10 do 60 godzin w miesiącu, przez cały 

2021 rok. 

 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji stałych Rady Miejskiej oraz braku dyskusji 

przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVII/258/2021 

przyjęła.  

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 16  

do protokołu. 

 

- w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości: gruntów, budynków i budowli 

związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, wskazanym grupom 

przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku  

z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 

(druk nr 7) 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Bytowa Barbara Góra. Powiedziała, że w związku  

z ogłoszoną epidemią COVID-19 na podstawie Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia  

21 grudnia 2020 r. w sprawie ustanowienia określonych ograniczeń, nakazów i zakazów  

w związku z wystąpieniem stanu epidemii utrzymane są czasowe ograniczenia w 

prowadzeniu działalności gospodarczej przedsiębiorców. Powyższe ograniczenie powoduje 

negatywne skutki finansowe dla tych przedsiębiorców. W świetle powyższego, proponuje się 

zwolnić od podatku od nieruchomości za okres styczeń, luty, marzec 2021 r. grunty, budynki i 

budowle lub ich części związane z prowadzeniem działalności gospodarczej przez 

przedsiębiorców, których dotyczy zakaz prowadzenia działalności i którzy odnotowali 

pogorszenie płynności finansowej na skutek spadku obrotów gospodarczych w związku z 

epidemią COVID-19. Na podstawie rozporządzenia skorzystać ze zwolnienia będą mogły: 



12 

 

dyskoteki i kluby nocne, baseny, aquaparki, siłownie, kluby i centra fitness, hotele. Skutki 

finansowe za okres I kwartału 2021 r. wyniosą około 50.000,00 zł 

Stanowiska Komisji odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

Wobec braku głosów w dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVII/259/2021 

przyjęła. 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 17  

do protokołu. 

 

Zarządzono 10 minutową przerwę w obradach. 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2021 r. (druk nr 8), 

Skarbnik Bytowa Barbara Góra szczegółowo przedstawiła radnym projekt uchwały  

na komisjach.  

 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji stałych Rady Miejskiej oraz braku dyskusji 

przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVII/260/2021 

przyjęła.   

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 18  

do protokołu. 

 

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bytów na lata  

2021-2028 (druk nr 9), 

 

Skarbnik Bytowa Barbara Góra szczegółowo przedstawiła radnym projekt uchwały  

na komisjach.  

 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk Komisji stałych Rady Miejskiej oraz braku dyskusji 

przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVII/261/2021 

przyjęła.   

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 19  

do protokołu. 

 

- w sprawie rozpatrzenia petycji (druk nr 4), 

- w sprawie rozpatrzenia petycji (druk nr 5), 

- w sprawie rozpatrzenia petycji (druk nr 6), 

 

Projekty uchwał omówił przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Bogdan 

Adamczyk. Wszystkie petycje zostały przekazane do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 



13 

 

która na posiedzeniu w trybie zdalnym w dniu 18.01.2021 r. stwierdziła, iż nie spełniają one 

wymogów formalnych i w związku z tym należy pozostawić je bez rozpatrzenia. 

Po wysłuchaniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej oraz braku dyskusji 

przewodniczący Rady poddał projekty uchwał pod głosowanie. 

W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVII/262/2021 

przyjęła. 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 20  

do protokołu. 

 

W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVII/263/2021 

przyjęła. 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 21  

do protokołu. 

 

W wyniku głosowania: (21-za, p-0, w-0) Rada Miejska uchwałę Nr XXVII/264/2021 

przyjęła. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 22  

do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 11. 

 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół z ustalenia wyników w głosowaniu 

tajnym w wyborach wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bytowie sporządzony w dniu  

28 grudnia 2020 r. Na wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bytowie zgłoszono 

kandydaturę radnego Wiesława Dykiera. Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że kandydat 

Wiesław Dykier uzyskał wymaganą ilość głosów i został wybrany na wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Bytowie. (załącznik nr 23 do protokołu). 

 

Następnie przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie odczytał uchwałę w sprawie wyboru 

wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Bytowie (druk nr 10). (załącznik nr 24  

do protokołu). 

 

Ad. pkt-u 12. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie powiedział, że jeżeli będzie możliwość to 

chciałby, aby posiedzenia Komisji i sesje odbywały się już w trybie stacjonarnym. 

Przypomniał również, że burmistrz Ryszard Sylka wystąpił do klubów radnych z 

zaproszeniem do udziału w pracach grup roboczych zajmujących się opracowaniem 

aktualizacji „Strategii Rozwoju Gminy Bytów na lata 2015-2025” z perspektywą do roku 

2030. 

 

Burmistrz Bytowa Ryszard Sylka powiedział, że prace nad aktualizacją strategii trwają. 

Zwrócił się do klubów radnych o to, aby ewentualnie kluby wskazały osoby, które chciałyby 

się dołączyć do tych prac z głosem doradczym bądź opiniującym.  
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Nawiązując do sprawozdania między sesjami i poprawności nazwy Plac Św. Katarzyny czy 

Plac Garncarski to od 21 czerwca 2006 r. obszar przy ul. Jana Pawła II gdzie znajdują się 

ruiny kościoła nazywa się Placem Św. Katarzyny. 

 

Radny Ireneusz Gospodarek wystąpił z prośba do przewodniczącego Komisji Rewizyjnej oraz 

jej członków o przesunięcie posiedzeń komisji najwcześniej na godzinę 16.15, bo w innym 

przypadku nie będzie mógł brać udziału w posiedzeniach ze względu na obowiązki służbowe. 

 

Radny Jerzy Wyczk zapytał czy gmina przystępuje do jakiegoś projektu dotyczącego budowy 

światłowodu w sołectwie Gostkowo, ponieważ ma informację od mieszkańców,  

że przedstawiciele firmy Orange chodzą po domach szukając chętnych na światłowód  

z informacją, że gmina będzie to współfinansować. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka odpowiedział, że nie. Firma Orange jest prywatną firmą, której 

gmina nie może finansować. 

 

Radny Jerzy Wyczk powiedział również, że mieszkańcy pytają czy w 2021 r. będą mogli się 

ubiegać o dofinansowanie do budowy fotowoltaiki. 

 

Burmistrz Ryszard Sylka odpowiedział, że taki program ze środków rządowych funkcjonował 

w ubiegłym roku z ramienia Narodowego Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej. Z tego, co pamięta na stronach Narodowego Funduszu był taki zapis, że do 

wyczerpania środków. Nie wie na tą chwilę czy jeszcze są środki, ale to chyba nie jest 

problem, żeby to sprawdzić, jest to wiedza powszechnie dostępna, każdy może sobie to 

sprawdzić. 

 

Radny Jerzy Wyczk zapytał również czy mieszkańcy, którzy złożyli wniosek o 

dofinansowanie na zabytki i którzy się nie załapali w tym roku czy będą mogli się ubiegać w 

przyszłym roku również o dofinansowanie, o dotację z gminy, czy ponownie muszą złożyć 

dokumenty? 

 

Burmistrz Ryszard Sylka odpowiedział, że oczywiście, te osoby mają prawo ubiegać się o to 

dofinansowanie, ale muszą złożyć nowy wniosek. 

 

Radny Leszek Szymczak złożył oświadczenie skierowane do przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Bytowie Jana Tredera dotyczące rezygnacji z członkostwa w Komisji Oświaty  

i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Bytowie. ( załącznik nr 25 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Treder przedstawił zmiany w komisjach stałych Rady 

Miejskiej. Rezygnację z wiceprzewodniczącej Komisji Rewizyjnej złożyła radna Irena 

Grzywnowicz, w jej miejsce została wybrana radna Maria Mielewczyk, przedstawicielka 

klubu PiS. Radna Irena Grzywnowicz została wybrana na wiceprzewodnicząca Komisji 

Oświaty  

i Polityki Społecznej. 

 

Radna Barbara Kosmowska zapytała czy kiedy wznowimy sesje w trybie stacjonarnym to czy 

będzie możliwość uczestniczenia on-line, ponieważ jest w takiej sytuacji, że do momentu 

zaszczepienia nie powinna uczestniczyć w żadnych spotkaniach. 
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Przewodniczący Rady Jan Treder odpowiedział, że na dzień dzisiejszy obostrzenia nie 

pozwalają nam zorganizować sesji stacjonarnej. Jeśli obostrzenia ulegną zmianie to wtedy 

będziemy rozmawiać o organizacji sesji stacjonarnie lub hybrydowo. 

 

Aleksander Pradella odniósł się do oświadczenia radnego Leszka Szymczaka. Zapytał czy 

można nie brać udziału w żadnej merytorycznej komisji, czy jeżeli wcześniej ustalono składy 

siedmioosobowe do poszczególnych komisji merytorycznych czy może ulec zwiększeniu. 

Jeżeli ktoś nie pracuje, kieruje to pytanie do Pana radnego Szymczaka, czy w takim razie też 

się zrzeka diety radnego. 

 

Przewodniczący rady Jan Treder powiedział, że jeżeli radny Leszek Szymczak wyraża wolę 

pracy w innej komisji to powinien porozmawiać z klubem radnych PiS o ewentualnej 

zamianie członków komisji. Jeżeli chodzi o oświadczenie, bo nie ma jeszcze formalnej 

rezygnacji Pana Leszka Szymczaka to jak złoży ją w Biurze Rady wówczas Rada będzie 

musiała pochylić się nad tym tematem, bo powołanie ilości i składu osobowego następuje 

poprzez podjęcie uchwały w tej sprawie. Jeżeli Rada po złożeniu rezygnacji z uczestnictwa w 

komisji nie rozpatrzy tego w ciągu miesiąca wówczas automatycznie rezygnacja zostaje 

przyjęta. 

 

Radca Prawny Danuta Gawarecka przedstawiła informację dot. poruszonej na sesji Rady 

Miejskiej w Bytowie w dniu 21 grudnia 2020 r. sprawy naliczania czynszu dzierżawnego przy 

rynku miejskim (załącznik nr 26 do protokołu). 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że nie bardzo rozumie formy tego wyjaśnienia 

ponieważ uchwała została już podjęta i jego wątpliwość dotyczy tego, że Pan burmistrz 

Czapiewski na komisjach i na sesji przekonywał, że to będzie wymierna korzyść dla 

mieszkańców. Chciałem zapytać na czym ma polegać ta wymierna korzyść skoro opłata 

dzienna jak i miesięczna, niezależnie czy będzie prowadzona działalność gastronomiczna, czy 

to będzie ogródek przy restauracji, nie ulega zmianie, ja rozumie uporządkowanie terenu, ale 

gdzie jest ten argument, że mieszkańcy będą mieli taniej czy lepiej, proszę mi to wyjaśnić. 

 

Radca prawny Danuta Gawarecka powiedziała, że nie dochodzi do jakiś większych korzyści 

ze strony społeczeństwa, ponieważ ta opłata jest identyczna. Od 2 lutego kiedy działka nr 8/2 

nie będzie stanowiła już drogi to wówczas myślę, że będzie tu decyzja co do podwyższenia 

stawek czynszu za zajecie pod działalność ogródków gastronomicznych, ale to jest decyzja 

burmistrza. Sama zmiana przeznaczenia tego terenu z terenów drogi publicznej na teren 

zurbanizowany nie ma żadnego wpływu na wysokość zastosowanych stawek. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że tu nie chodzi o to, że na podstawie tego teraz 

ma być regulacja czy podwyżka. Moja wątpliwość dotyczy wyjaśnienia przez Pana 

burmistrza Czapiewskiego gdzie tu mieszkańcy będą mieli korzyść, gdzie będzie taniej, 

proszę mi  

to wyjaśnić.  

 

Zastępca burmistrza Bytowa Jacek Czapiewski odpowiedział, że może podejrzewać, nie 

powiedziałem, że to jest pewne, że jeżeli w tym momencie, kiedy została podjęta uchwała ta 

otwartość dla przedsiębiorców, którzy będą chcieli tam prowadzić działalność gospodarczą 

będzie uregulowana w ten sposób, że wszyscy będą na równych prawach. W związku z tym 

może się okazać, że nawet, jeżeli doszłoby do przetargu będzie o tyle konkurencyjnie, że 

okaże się pewnie taniej niż do tej pory, kiedy konkurowano pomiędzy zajęciem pasa 
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drogowego  

a ogródkiem gastronomicznym z działalnością gospodarczą i tutaj z tej przyczyny, jeśli 

chodzi o działalność gospodarczą było drożej, mogę domniemywać, że będzie to w niższych 

wartościach ustalane niż do tej pory. 

 
Radny Tomasz Franciszkiewicz powiedział, że nie bardzo rozumie, skoro było wszystko jasne 

i transparentne i było równe traktowanie przedsiębiorców i dalej będzie równe traktowanie no 

to skąd ta zmiana. Ja bym prosił tą informację, którą przekazała Pani mecenas dotyczącą 

przetargu, dotyczącą naliczeń, stawek, bo tam są dwie stawki jedna dzienna druga miesięczna, 

jedna netto druga z vat, proszę mi tą całą wypowiedź Pani mecenas i wyjaśnienie burmistrza 

przedstawić na piśmie, proszę mi to zostawić w Biurze Rady i poinformować, kiedy mogę 

odebrać i do tematu wtedy wrócimy. W jakim terminie dostanę tą odpowiedź. 

 

Przewodniczący rady odpowiedział, że niezwłocznie, odpowiedź jest już przygotowana na 

piśmie. 

 

Ad. pkt-u 13. 

 
Jan Treder, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, podziękował radnym oraz 

zaproszonym gościom za uczestnictwo w obradach sesji, wyczerpując porządek obrad, 

zamknął XXVII sesję Rady Miejskiej w Bytowie o godz. 12.20. 

 

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych oraz burmistrza zawarte są w nagraniu sesji 

udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Bytowie oraz  

stanowiącym załącznik do protokołu. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

Monika Gniota      Jan Treder 


